



Canadian Nursing Students' Association
Association des étudiant(e)s infirmier(ère)s du Canada

On behalf of CNSA, I would like to celebrate all 2SLGBTQ+ members during Pride Month this June. Although life is very different now due to COVID-19, this is still a time that members and allies can unite to show support. I specifically wanted to touch on the history of pride and how it started. Pride was started due to the Stonewall protests that occurred 51 years ago in New York after police raided the Stonewall Inn, which was a safe haven for the queer community. This movement was led largely by Black queer individuals, including Stormé DeLarverie, Marsha P. Johnson, and many others. Marsha P. Johnson was a Black transgender woman who advocated for gay rights and was a leader in the Stonewall movement. Needless to say, it was mostly Black gay men, lesbians, drag queens and trans individuals who lead the fight against brutality towards the 2SLGBTQ+ community. As we celebrate Pride Month, we must also realize the brutality and inequity that Black people still face today in society. Recognizing the privilege, I have as a white gay male I have taken this time to educate myself and to support Black Lives Matter movements by signing petitions and having conversations with friends and family. As Marsha P Johnson once said, "How many years has it taken people to realize that we are all brothers and sisters and human beings in the human race?"

Resources:

Black Lives Matter - <https://blacklivesmatter.com/>

Stonewall Forever - A Documentary about the Past, Present and Future of Pride - <https://www.youtube.com/watch?v=GjRv7dJTYnc>

Human Rights Campaign: Being Black & LBGTQ: An Introduction
<https://www.hrc.org/resources/being-african-american-lgbtq-an-introduction>

The Canadian Center for Gender and Sexual Diversity <https://ccgsd-ccdgs.org/>

Marsha P Johnson Biography - <http://www.outhistory.org/exhibits/show/tgi-bios/marsha-p-johnson%20>

Kukwstsetsemc | Sincèrement | Sincerely,

Niall Smith
Diversity Committee Chair



Canadian Nursing Students' Association Association des étudiant(e)s infirmier(ère)s du Canada

Au nom de l'AÉIC, j'aimerais célébrer tous les membres de la communauté 2SLGBTQ + pendant le mois de la fierté en juin. Bien que la vie soit très différente maintenant en raison de la COVID-19, c'est encore un moment où les membres et les alliés peuvent s'unir pour montrer leur soutien. Je voulais spécifiquement aborder l'histoire de la fierté et comment elle a commencé. La fierté a commencé en raison des manifestations de « *Stonewall* » qui ont eu lieu il y a 51 ans à New York après que la police ait fait une descente au « *Stonewall Inn* », qui était un refuge sûr pour la communauté « *queer* ». Ce mouvement a été mené en grande partie par des homosexuels Noirs, notamment Stormé DeLarverie et Marsha P. Johnson, et bien d'autres. Marsha P. Johnson était une femme transgenre Noire qui défendait les droits des homosexuels et était une leader du mouvement « *Stonewall* ». Inutile de dire que ce sont surtout les homosexuels Noirs, les lesbiennes, les « *drag queens* » et les personnes trans qui mènent la lutte contre la brutalité envers la communauté 2SLGBTQ +. Alors que nous célébrons le Mois de la fierté, nous devons également prendre conscience de la brutalité et des inégalités auxquelles les Noirs sont encore confrontés aujourd'hui dans la société. Reconnaisant ce privilège, en tant qu'homme gay blanc, j'ai pris le temps de m'instruire et de soutenir les mouvements de « *Black Lives Matter* » en signant des pétitions et en discutant avec des amis et la famille. Comme Marsha P Johnson l'a dit un jour: "Combien d'années a-t-il fallu aux gens pour se rendre compte que nous sommes tous des frères et sœurs et des êtres humains dans la race humaine?"

Ressources:

Black Lives Matter (en anglais seulement) - <https://blacklivesmatter.com/>

Stonewall Forever - A Documentary about the Past, Present and Future of Pride (en anglais seulement) - <https://www.youtube.com/watch?v=GjRv7dJTync>

Human Rights Campaign: Being Black & LBGTQ: An Introduction (en anglais seulement) - <https://www.hrc.org/resources/being-african-american-lgbtq-an-introduction>

Le Centre canadien de la diversité des genres + de la sexualité - <https://ccgsd-ccdgs.org/fr/>

Marsha P Johnson Biography (en anglais seulement) - <http://www.outhistory.org/exhibits/show/tgi-bios/marsha-p-johnson%20>

Kukwstsétsemc | Sincèrement | Sincerely,

Niall Smith
Diversity Committee Chair

1145 Hunt Club Rd, Suite 450
Ottawa, ON K1V 0Y3
613-235-3150 ext 32

<http://www.cnsa.ca>

<http://www.aeic.ca>